
Voorzitter: Korthals Altes

Tegenwoordig zijn 71 leden, te
weten:

Baarda, De Beer, Bemelmans-Videc,
Van den Berg, Bierman, Bierman-
Beukema toe Water, De Blécourt-
Maas, De Boer, Boorsma, Van den
Broek-Laman Trip, Van Bruchem,
Castricum, Dees, Doesburg, Dölle,
Dupuis, Van Eekelen, Eversdijk, Van
Gennip, Ginjaar, Hessing, Van
Heukelum, Hirsch Ballin, Hofstede,
Van den Hul-Omta, Jaarsma, De
Jager, De Jong, Jurgens, Ketting,
Kneppers-Heijnert, Kohnstamm,
Korthals Altes, Van der Lans, Van
Leeuwen, Lemstra, Lodders-Elfferich,
Luijten, Lycklama à Nijeholt,
Meindertsma, Pastoor, Pitstra,
Platvoet, Le Poole, Rabbinge,
Rensema, Roscam Abbing-Bos,
Rosenthal, Ruers, Van Schijndel,
Schoondergang-Horikx, Schuurman,
Stekelenburg, Stevens, Swenker, Tan,
Terlouw, Van Thijn, Timmerman-
Buck, Varekamp, Ter Veld, Veling, De
Vries, Van Vugt, Werner, Witteveen,
Woldring, De Wolff, Wolfson,
Wöltgens en Zwerver,

en de heren De Vries, minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, Korthals, minister van
Justitie, en G.M. de Vries, staatsse-
cretaris van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat is ingekomen bericht van
verhindering van het lid Holdijk, in
verband met het bijwonen van een
begrafenis.

Dit bericht wordt voor kennisgeving
aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Gemeente-

lijke herindeling van Twente
(26353).

De beraadslaging wordt geopend.
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De heer Boorsma (CDA): Mijnheer
de voorzitter! Als een wetsvoorstel
zou kunnen spreken, denk ik dat het
wetsvoorstel van vandaag een
Cheyenne-Indiaan zou citeren. Die
placht voorafgaand aan een gevecht
te zeggen: ’’Het is een mooie dag om
te sterven.’’

Wij verkeren in een bijzondere
situatie. Wij behandelen een
wetsvoorstel dat schriftelijk is
verdedigd door minister Peper,
waarna de zaak door hem op de
stapel af te handelen stukken is
gelegd, waardoor een vertraging is
opgelopen van meer dan een half
jaar. Inmiddels is minister Peper
afgetreden en kunnen wij een
nieuwe minister voor Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties
begroeten. De CDA-fractie wenst
hem sterkte in de nieuwe functie –
gisteren was hij hier overigens ook al
aan het woord – en hoopt op een
vruchtbare gedachtewisseling in dit
huis. Bij zijn aantreden heeft hij,
begrijpelijk, om enige inwerktijd en
dus ook om uitstel gevraagd.

Dat hij het wetsvoorstel thans wil
verdedigen, is de koninklijke weg. De
regering heeft het voorstel ingediend
en dus wil hij het verdedigen, ook al
staan de signalen ongeveer alle op
rood. Dat hij het verdedigt, betekent
dat ik onze kritiek op het wetsvoor-
stel en op de procedure die is
gevolgd door de vorige minister als
lid van de regering, toch moet uiten.
Ik wil het standpunt van de

CDA-fractie weergeven, zoals vroeger
in een goede preek gebruikelijk, in
drie punten: de procedure, de inhoud
en de toekomst. Eerst dus de
procedure.

De regering heeft aangedrongen
op snelle behandeling van het
wetsvoorstel, zo mogelijk voor het
zomerreces van 1999, opdat het
wetsvoorstel zou kunnen ingaan op
1 januari 2000. De CDA-fractie heeft
goed acht geslagen op de vele
verzoeken van de Twentse gemeen-
ten om snel duidelijkheid te
verschaffen, en wilde een plenaire
behandeling begin september. Zij zag
dan ook af van verdere vragen, mede
vanwege de geringe kwaliteit van de
antwoorden van de regering in de
memorie. De PvdA-fractie diende
alsnog twee vragen in, waarvan één
niet inging op de inhoud van het
wetsvoorstel, maar bedoeld was om
de minister te helpen een confronta-
tie met dit huis te vermijden.

Dinsdag 21 februari stond op de
agenda van de CDA-fractie de
aanvraag van een interpellatiedebat
met minister Peper over het
voorliggende wetsvoorstel. De reden
en het onderwerp: het uitstel door de
minister van de definitieve behande-
ling, door geen antwoord te geven
op twee vragen gesteld in het
verslag. Diezelfde dag werd in de
gemeenteraad van Hengelo
gesproken over een brief aan de
voorzitter van de Eerste Kamer,
waarin werd aangedrongen op snelle
afhandeling om zekerheid te
scheppen. De brief liegt er trouwens
niet om: wij krijgen onder andere te
horen dat de minister pas drie
maanden na de indiening van het
eindverslag is gaan praten met de
vier gemeenten van de zogenaamde
Stedenband. Een week eerder
ontvingen wij van de provincie
Overijssel een brief, ondertekend
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